
nr 395 rok VIII, 10 czerwca 2020 r. Wałcz     Człopa     Tuczno     Mirosławiec

Firmy odebrały plac budowy
Konsorcjum firm PORR oraz firma Budimex odebrały plac budowy obwodnicy Wałcza. Generalna Dyrekcja Dróg Krajo-
wych i Autostrad musi jeszcze rozstrzygnąć kilka drobniejszych przetargów m.in. na oznakowanie i montaż reszty barier 
energochłonnych, ale poważne roboty mają się zacząć lada dzień i zakończyć jeszcze w tym roku.
Przypomnijmy, obiekty mostowe 
po Energopolu dokończy Budimex. 
Umowa została podpisana dwa tygo-
dnie temu. 3 czerwca Generalna Dy-
rekcja Dróg Krajowych i Autostrad 
podpisała umowę z konsorcjum firm 
PORR. 
- Umowa podpisana została na kwo-
tę 87,3 mln złotych - informuje spe-
cjalista ds. komunikacji GDDKiA 
Mateusz Grzeszczuk. - Wykonawca 
będzie miał pięć miesięcy na realiza-
cję prac. Jest to druga po podpisanym 
w ubiegłym tygodniu kontrakcie na 
roboty mostowe umowa na dokoń-
czenie robót na obwodnicy Wałcza po 
poprzednim wykonawcy.
Na większości obwodnicy pozostała 
do wykonania ostatnia warstwa na-
wierzchni, natomiast na fragmencie 
pomiędzy węzłami Wałcz Zachód 
i Wałcz Północ są to również niższe 
warstwy bitumiczne. Na początko-
wym odcinku obwodnicy zostaną 
również wykonane brakujące elemen-
ty odwodnienia. W ramach zamówie-
nia zostanie wykonana część brakują-
cych robót przy obiektach mostowych 
w ciągu obwodnicy.
- Inwestycję realizowała wcześniej fir-
ma Energopol Szczecin, która wstrzy-
mała prace po osiągnięciu  ponad 80 
proc. zaawansowania robót - przypo-
mina M. Grzeszczuk. - W związku 
z tym w połowie października 2019 
roku odstąpiliśmy od umowy z winy 
wykonawcy. Niezwłocznie rozpoczę-
ła się inwentaryzacja placu budowy 
i jeszcze w grudniu ubiegłego roku 
został ogłoszony pierwszy przetarg 
na dokończenie robót. Dalsza realiza-

cja inwestycji została podzielona na 
mniejsze przetargi według asorty-
mentów pozostałych do wykonania 
prac. Sukcesywnie są rozstrzygane 
kolejne przetargi i zawierane umowy 
z nowymi wykonawcami. Udostęp-

nienie obwodnicy do ruchu planowa-
ne jest do końca 2020 roku. 
***
Przypomnijmy, że firma Energopol, 
która wybudowała około 80 procent 
obwodnicy zażądała od GDDKiA 

renegocjacji umowy i dodatkowo 80 
milionów złotych za dokończenie 
prac, motywując to m.in. drastycz-
nym wzrostem cen kruszyw. Tym-
czasem dokończenie inwestycji przez 
inne firmy będzie kosztowało dużo 

więcej. Firma Budimex za dokończe-
nie obiektów mostowych oczekuje 
ponad 40 milionów złotych, konsor-
cjum PORR żąda z kolei ponad 87 
milionów. 

z
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Felieton

Dyktando 
od posłów

W Sejmie poseł Jarosław Ka-
czyński nazwał posłów opozycji 
chamską hołotą. Ci się oburzyli, 
jakby nie pamiętali, że wcale nie 
są lepsi i w stronę polityków PiS-
-u również kierowali niewybred-
ne komentarze. Nie będę tu teraz 
roztrząsać, kto bardziej zawinił, 
nie będę się oburzać, zastana-
wiać, co należy zrobić, żeby ję-
zyk debaty politycznej wszedł na 
poziom wyższy od dna i kto kogo 
powinien przeprosić. Wiem, że 
moje oburzenie kompletnie ni-

czego nie zmieni, dlatego - po-
służę cytatem - „nie będę strzę-
pić ryja”. Akurat w tym temacie 
jedni są warci drugich. Poza tym 
muszę przyznać, że taki niepar-
lamentarny język w parlamencie 
odrobinę mnie bawi i powoduje 
głupie skojarzenia. 
Kiedy Kaczyński użył określenie 
chamska hołota, przypomniało 
mi się dorzynanie watahy Rado-
sława Sikorskiego z wrażej partii 
i stwierdziłam, że rozemocjono-
wani politycy używają słów, któ-
re sprawić mogą ortograficzną 
trudność. Pomyślałam, że oni 
uczestniczą w modnym osta-
niu wyzwaniu, które polega na 
upchnięciu jak największej licz-
by trudnych, obraźliwych słów 
w jak najkrótszym zdaniu. Albo 
że układają dyktando. Jest coś 
takiego jak dyktando dla VIP-ów, 
ja pozwoliłam sobie ułożyć dyk-
tando dla posłów, a właściwie od 
posłów, bo posłużyłam się wy-
łącznie stosowanymi przez nich 
wyrażeniami. 
 „Pewna żabka z Żoliborza, nie-
grzesząca słusznym wzrostem, 
chciała, by ją było widać, no 

i słychać także troszkę. Wszedł-
szy raźno na stołeczek, wziąw-
szy oddech w płuca słuszny, 
rozpoczęła swój monolog do 
zdradzieckich mord bezdusz-
nych. Brata żeście mi zabili, wy 
kanalie, komuniści i złodzieje. 
Źle się przez was w Polsce dzie-
je. My są pany, wy hołota, nie 
warciście nawet kota. Funta kła-
ków. Gorsi żeście od robaków. 
Chwilę później na mównicy poja-
wili się chmurnicy. Czas najwyż-
szy, jaśniepaństwo, strząsnąć 
z drzewa tę szarańczę, co na 
zdrowym drzewie siedzi. Śmieją 
się z nas już sąsiedzi, że w ciem-
nym grodzie siedzimy. Depisy-
zacji wreszcie dokonać musimy. 
Dorżnijmy watahę, wyrzućmy te 
pisowskie śmieci, niech nam ży-
cie w kraju leci”. 
Ja tak mogę bez końca, ale nie 
zamierzam tu nikogo dłużej za-
męczać rymami częstochow-
skimi, więc zejdę na lokalne 
podwórko. Radny powiatowy 
Roman Wiśniewski albo radny 
miejski Piotr Romanowski, nie 
pamiętam który, właściwie to 
przestałam ich rozróżniać. Nie 

wiem kiedy który się wypowiada 
i kiedy który komentuje na Fa-
cebooku, ale ponieważ narracja 
jest identyczna, nazwę ich na 
potrzeby tego felietonu po pro-
stu nimi - mężczyznami, radny-
mi różnego szczebla. Więc oni 
- ci radni zarzucili burmistrzowi 
Maciejowi Żebrowskiemu, że 
w gazonach rosną chwasty. Pa-
nowie mają rację, bura się bur-
mistrzowi należała, ale nawet, 
gdy chwasty zniknęły, radni po-
zostali niepocieszeni i ubolewali, 
że nie zasadzono w nich kwia-
tów. Rzeczywiście, szkoda. Mało 
kolorowo w tym roku w mieście, 
przyzwyczailiśmy się do tego, że 
kwiatów było dużo więcej. Taka 
mała rzecz, a cieszy oko. Cieszy, 
ale niestety też kosztuje. Sytu-
acja wszystkich samorządów 
jest obecnie katastrofalna i rozu-
miem tych, którzy zamiast posa-
dzić kwiatki, wybierają niewielką 
inwestycję, na przykład budowę 
kawałka drogi. 
Ponieważ miasto nasadzeń 
nie planowało, gazony zosta-
ły udostępnione mieszkańcom 
i natychmiast z okazji skorzystali 

członkowie Stowarzyszenia 
Pojezierze Wałeckie, którzy 
bez narzekania i robienia wo-
kół tego większego szumu 
z własnych pieniędzy kupili pe-
largonie i obsadzili nimi puste 
do niedawna gazony. Pomysł 
godny naśladowania. Kilka dni 
później to samo zrobili człon-
kowie Stowarzyszenia Młodzi 
Wałcza. Zdarzały się już w mie-
ście takie akcje, że to miesz-
kańcy brali sprawy w swoje 
ręce i ogarniali miejską zieleń. 
Duży klomb przy postoju taksó-
wek obsadzili na przykład kilka 
lat temu działkowcy. Wyglądał 
pięknie. Może warto wrócić do 
tej dobrej tradycji?
Cieszę się, że burmistrz podjął 
niepopularną decyzję o rzad-
szym koszeniu niektórych tere-
nów w mieście, w czasie suszy 
to bardzo potrzebne. I cieszę 
się, że podjął wyzwanie trzcia-
neckiego burmistrza, który 
nominował go do stworzenia 
kwietnej łąki. Pszczoły będą 
wdzięczne. 

Zuzanna 
Błaszczyk-Koniecko

Członkowie Stowarzyszenia Pojezierze Wałeckie w sobotę 6 czerwca posadzili w miejskich gazonach w oko-
licy skwerku nad Jeziorem Zamkowym 50 pelargonii, które kupili ze składek członkowskich. Zachęcali do po-
dobnych akcji inne stowarzyszenia i instytucje. W poniedziałek 8 czerwca kolejne klomby obsadziły członkinie 
Stowarzyszenia Młodzi Wałcza. 
- Ze składek członkowskich kupiliśmy 130 begonii, którymi obsadziliśmy 15 gazonów w centrum miasta, obsa-
dzone zostaną jeszcze kwietniki przy Artsenale - mówi prezes Młodych Wałcza Katarzyna Milc-Żebrowska. - 
W ten sposób wspieramy nasze miasto. Kwiaty robią klimat, mieszkańcy oczekują, że w mieście będzie ładnie. 
Wybraliśmy begonie, bo długo kwitną.
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Zwracam się z prośbą o pomoc w roz-
wiązaniu problemu, przed którym sta-
nęli rodzice przedszkolaków i na któ-
ry nie możemy uzyskać odpowiedzi 
w przedszkolu. Jak w tym roku ma 
wyglądać opieka nad dziećmi w wa-
kacje? Czy (a taką wstępną informację 
uzyskałam w przedszkolu) będą się 

odbywały dyżury? Pandemia jeszcze 
nie wygasła, więc trudno wyobrazić 
sobie, żeby w te wakacje działało to 
jak zwykle. Na dyżurach jest zbierani-
na dzieci z całego miasta. Jak to się ma 
do zachowania ostrych wymagań sani-
tarnych? Dzieci miały się nie mieszać. 
W wielu miastach Polski samorządy 

rezygnują z dyżurów i wprowadzają 
2-tygodniową przerwę. Czy miasto 
rozważa pójście tą drogą?

Sylwia P.

Jesteśmy obecnie w trakcie konsulto-
wania tego tematu z dyrektorami pla-
cówek oraz rodzicami. W pierwszej 

kolejności chcemy ustalić ilu rodzi-
ców zdecyduje się posyłać swoje po-
ciechy do przedszkola w lipcu i sierp-
niu. Z jednej strony chcemy bowiem 
umożliwić rodzicom powrót do pracy, 
z drugiej zaś szczególnie zależy nam 
na tym, aby zmaksymalizować bez-
pieczeństwo nie tylko samych dzieci, 

ale również rodziców i pracowników 
placówek. Po otrzymaniu informacji 
zwrotnej z przedszkoli podejmiemy 
decyzję co do ich otwarcia w okresie 
wakacyjnym.

Naczelnik Wydziału Rozwoju 
i Promocji Urzędu Miasta 

w Wałczu Małgorzata Ejma

Serce na zakrętki
Dzięki uprzejmości Fundacji Złotowianka przed Zakładem Aktywności Zawodowej w Wałczu na ulicy Wro-
niej stanęło serce, do którego można wrzucać nakrętki po plastikowych butelkach. Fundacja Złotowianka 
pomaga wielu mieszkańcom powiatu, którzy wymagają różnych form pomocy w zakresie rehabilitacji lub 
pozyskiwaniu środków na leczenie. Pieniądze ze sprzedaży zakrętek zasilą konto fundacji i jej podopiecz-
nych.

Wyjątkowa 
matura

W tym roku do egzaminu matural-
nego przystąpiło w Wałczu 300 abi-
turientów. W I Liceum Ogólnokształ-
cącym im. Kazimierza Wielkiego 80, 
w Rolniczym Centrum Kształcenia 
Ustawicznego 160 i 60 w Powiato-
wym Centrum Kształcenia Zawo-
dowego i Ustawicznego. Pandemia 
spowodowała nie tylko przesunięcie 
terminu i konieczność rezygnacji 
z części ustnej, ale także zachowa-

nie reżimu sanitarnego - uczniowie 
do sal wchodzili w maseczkach (460 
maseczek  koniczynką dla uczniów 
i nauczycieli ufundowało Staro-
stwo), mieli też mierzoną tempera-
turę i siedzieli w dużych odstępach. 
Za wszystkich maturzystów ściskamy 
kciuki z całych sił, bo mają w tym 
roku przed sobą wyjątkowo trudne 
zadanie.  Wierzymy, że poradzą sobie 
doskonale. Połamania piór!
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Ogłoszenia drobne: 99 gr za słowo

Ogłoszenia drobne
- - PRACA - -

• Poszukuję pracy jako sprzątaczka pomieszczeń mieszkalnych oraz 
biurowych lub opieka nad dzieckiem.
Tel. 884 342 644

• Zatrudnię emeryta budowlańca. 
Tel. 508 493 588 lub 501 122 557

• Emerytka szuka pracy jako pracownik biurowy lub do opieki nad 
dziećmi i osobami starszymi.
Tel. 513 286 112 lub 798 969 163

- - LOKALE, NIERUCHOMOŚCI - -
• Sprzedam działkę budowlaną 521m2+ działkę ogrodniczą 2900m2. 
Nowe Morzyce. 
Tel. 693 424 150

• Sprzedam lub wynajmę lokal użytkowy w Wałczu. 
Powierznia 30m2. Dobra lokalizacja. 
Tel. 500 081 681

• Wynajmę lub sprzedam:
-Sklep w Wałczu o pow. 300 m2 (aktualnie sklep meblowy)
-2 hale magazynowe w Kołatniku (pow. 400 m2 każda)
-działkę budowlaną ok. 1500 m2 z budynkiem gospodarczym, 
uzbrojoną w Chudym( woda, energia elek., instal. gazowa).
Tel. 602 497 237

• Sprzedam dom 320m2 w gminie Tuczno. 
Tel. 798 527 905

• Lokal do wynajęcia 40m2 w Centrum Wałcz.
Tel. 602 255 827

• Oferuje do wynajęcia pomieszczenie biurowe 14m2.
- pomieszczenie idealnie nadające się na biuro 
(posiada wszystkie media).Warunki najmu do uzgodnienia.
tel. kont.67 258 44 35

• Zamienię mieszkanie 2 pokojowe w kamienicy IIIp. na 2 pokojo-
we w bloku. Może być zadłużone.
Tel. 501 160 263

• Sprzedam działki budowlane w Kłębowcu, blisko rzeki. 
Tel. 882 418 294

• Kupię lub wynajmę mieszkanie na parterze, najchętniej na 
Dolnym Mieście. 
Tel. 603 849 249

• Sprzedam mieszkanie na Dolnym Mieście, trzecie piętro,3 pokoje, 
2 balkony. 
Tel. 603 849 249

• Kupię mieszkanie w bloku, może być do remontu. 
Tel. 609 002 462

• Do wynajęcia duża kawalerka, Zatorze,
Tel.669 887 049

• Sprzedam działkę budowlaną w Kłębowcu, 
gm. Wałcz. Pow. 1425m2, media w działce. 
Tel. 535 373 477

• Wynajmę mieszkanie na Dolnym Mieście lub w najbliższej okolicy, 
najchętniej w rejonie Alei Zdobywców Wału Pomorskiego, maksy-
malnie I piętro. 
Tel. 606 380 057

• Do wynajęcia kawalerka na Zatorzu. 
Tel. 661 696 549

• Sprzedam mieszkanie 45m2 w Wałczu. Kompletnie umeblowane 
z balkonem, po remoncie.
Tel. 608 082 035

• Sprzedam działkę budowlaną 1585m. z warunkami do zabudowy, 
wjazd z drogi asfaltowej w Przybkowie gmina Wałcz, 
Tel. +44 786 424 74 19

• Sprzedam mieszkanie bezczynszowe 74,82m plus garaż blaszany 
w Wałczu. 
Tel. 603 576 812

• Kupię działkę budowlaną, najchętniej Morzyce.
Tel. 733 303 955

• Sprzedam tanio 2 mieszkania. Dom po remoncie 80m2, CO nowe 
oraz domek letniskowy 35m2. Poza Wałczem.
Tel. 721 789 178

• Do wynajęcia mieszkanie umeblowane, 49m2. 
Tel. 697 118 216

• Sprzedam dom w Wałczu.
Tel. 604 927  771

ZKM Sp. z o.o. w Wałczu, ul. Budowlanych 9, oferuje do wynajęcia:
1. Lokal o powierzchni 306,5 m2(w tym piwnica93,80 m2),
w budynku administracyjnym -  parter.
- pomieszczenia posiadają wszystkie media,
nadaje się na hurtownie, cichą produkcję itp.
2. Lokal o powierzchni 480 m2,
- nadaje się na warsztat, hurtownie, magazyn.
3. Lokal do wynajęcia, pomieszczenie biurowe o powierzchni 14m2

- pomieszczenie idealnie nadaje się na biuro,posiada wszystkie 
media.
4. Powierzchnię na reklamę
- wiaty przystankowe,
- autobusy. 
Warunki najmu i reklam do uzgodnienia
Tel. 067 258 4435

- - RÓŻNE - - 
• Sprzedam Ford Fiesta 2014 r. XI. Silnik benzyna 1,0l. 
Przebieg 52 tys. km.
Bogate wyposażenie, cena do uzgodnienia. 
Tel. 513 924 099 lub 508 933 336

• Przewóz osób busem. Kraj, zagranica. 
Mówię biegle po j. Niemieckim. 
Tel. 724 649 303

• Sprzedam Agawę, wysokość 1,5m. 
Tel. 604 580 081

• Remonty i wykończenia wnętrz. 
Tel. 504 160 153
 
• Usługi remontowo-budowlane. Szpachlowanie, 
wykończenia wnętrz. 
Tel. 883 510 741

• Usługi remontowo-budowlane. Wykończenia wnętrz. 
Malowanie, kafelki, ogrzewanie podłogowe, zabudowy, karton-gips, 
kostka brukowa, szpachlowanie, elewacja. Zadzwoń i umów się na 
wycenę. 
Tel. 795 177 634

• Specjalista Psychiatra Artur Czamański, 
ul. Wojska Polskiego 2/6 
Tel. 608 044 853

• Sprzedam wózek inwalidzki elektryczny. 
Tel. 661 116 521

• Sprzedam pawilon handlowy Wałcz, 
ul. Poniatowskiego, powierzchnia użytkowa 92,50m2, 
działka 202m2

- własność. Cena 190 tys - do negocjacji. 
Istnieje możliwość wynajmu. 
Tel. 609972477

• Sprzedam mleko, śmietanę, ser i jajka z własnej hodowli. 
Tel. 693 424 150

• Sprzedam Opel Insignia Sports Tourer. 2015 r. 
Poj. Silnika 1956, Diesel, moc silnika-143. 
przebieg 150 tys., Automat, biały kolor. 
TEL +49 173 342 0830

REKLAMA
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Takie i wiele innych pytań zadają sobie obecni  ab-
solwenci szkół podstawowych oraz ich rodzice. 
- Jako doradca zawodowy i długoletni pracownik PC-
KZiU w Wałczu zdaję sobie sprawę, że nie jest łatwo 
podjąć decyzję, która z pewnością będzie miała wpływ 
na całe życie - mówi doradca zawodowy Ewelina 
Ludwiczak. - Każdy młody człowiek planując swoją 
ścieżkę zawodową chciałby być zadowolony z przy-
szłej pracy i wynagrodzenia. Pewnie nie raz słyszymy 
określenia typu:  człowiek z pasją, ludzie sukcesu, 
spełniony zawodowo. Jak takim zostać? Nie ma jed-
noznacznej odpowiedzi. Często jest to efekt ciężkiej 
pracy, konsekwencji, zaangażowania i poznania sa-
mego siebie, możliwości,  predyspozycji zawodowych. 

Czasem bywa też, że po latach pracy chcemy zmienić 
swoje życie  zawodowe, dojrzewamy do nowych de-
cyzji. Ważną  rolę w kształtowaniu młodego człowieka 
odgrywają rodzice. To Wy, Szanowni Państwo, znacie 
własne dzieci najlepiej i od Was w dużej mierze zależy 
nakreślenie kierunku działania. Oczywiście mądrość 
rodzicielska nie może się równać z rozkazami lub cał-
kowitym przerzuceniem odpowiedzialności na dzieci 
na zasadzie: ,,TWOJE ŻYCIE, TWOJA SPRAWA”, 
albo wręcz odwrotnie: „od dziada pradziada w rodzinie, 
wszyscy są prawnikami więc ty też nim zostaniesz”.
Żaden z przytoczonych przykładów postępowania nie 
stanowi wzoru do naśladowania. Rolą rodziców jest 
wyłącznie wskazanie możliwości wyboru. 

- Wybierając szkołę ponadpodstawową, trzeba poważ-
nie przemyśleć, jak długo będzie trwała edukacja. Jest 
to ważne przede wszystkim z punktu widzenia osób, 
które rozważają czy wybrać technikum, liceum czy 
może szkołę branżową. Technikum  jest wyborem bez-
piecznym, gdyż otwiera drogę dalszego kształcenia, 
równocześnie dając możliwości pozwalające na pod-
jęcie po jego ukończeniu pracy zawodowej. Niektórzy 
absolwenci technikum  pracują i studiują jednocze-
śnie, co umożliwia nabycie cennego doświadczenia 
w zakładzie pracy - zwraca uwagę Ewelina Ludwiczak.  
- Przez ostatnie lata na rynku pracy bardzo odczuwalny 
był brak specjalistów w konkretnych zawodach.  Aktu-
alnie coraz bardziej liczy się ,,fach w ręku”, a nie kolej-
ne dyplomy i stopnie naukowe. Pracodawcy od zaraz 
potrzebują fachowców i to najlepiej z doświadczeniem. 
Szkoła branżowa I stopnia jest kierowana głównie dla 
osób chcących szybko zdobyć zawód i być niezależny-
mi finansowo (jako pracownicy młodociani, uczniowie 
pracują na umowę o pracę, uczą się zawodu u praco-
dawców i zarabiają pierwsze pieniądze). Ukończenie 
szkoły branżowej nie zamyka drogi kształcenia. Dalej 
można się uczyć w szkole branżowej II stopnia, uzy-
skując wykształcenie średnie i tytuł technika. Pamię-
tam przykład, kiedy moja uczennica skończyła szkołę 
zawodową w zawodzie sprzedawca, później uczyła się 
w liceum dla dorosłych i zdała maturę, następnie stu-
diowała wychowanie fizyczne w trybie trzyletnim, a ty-
tuł magistra otrzymała z rehabilitacji. Z tego wynika, że 
na swojej drodze edukacyjnej  zdobyła aż trzy zawody.
Ważne przy wyborze szkoły są też możliwości finan-

sowe. Nauka w innym mieście to dodatkowe koszty, 
rozłąka z najbliższymi. Znane są przypadki , kiedy po 
pierwszym semestrze nauki w obcym mieście ucznio-
wie wrócili do Wałcza i docenili atuty edukacji w miej-
scu zamieszkania.
- Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i Usta-
wicznego od lat śledzi potrzeby rynku pracy i współ-
pracuje z pracodawcami. Swoją ofertę edukacyjną 
nieustannie uatrakcyjniamy o nowe poszukiwane na 
rynku pracy zawody - przekonuje Ewelina Ludwiczak. 
- Nasi absolwenci nie mają problemu ze znalezieniem 
dobrze płatnej pracy np. absolwenci po technikum 
mechatronicznym  zarabiają od kilku do kilkunastu 
tysięcy miesięcznie w renomowanych firmach o za-
sięgu międzynarodowym.  Od nowego roku szkolnego 
2020/2021 otwieramy ciekawe kierunki kształcenia,  
które cieszą się szczególną popularnością nie tylko na 
rynku lokalnym.
Na szczególną uwagę zasługują:  technik spawalnic-
twa oraz technik pojazdów samochodowych- klasa 
policyjna. 
 Jak widać możliwości jest bardzo wiele. To od Was 
młodzi ludzie zależy wybór  tej drogi, a od Was rodzice 
- pomoc i akceptacja tych wyborów.

DRODZY RODZICE:
-wspierajcie swoje dzieci,
-obserwujcie i motywujcie,
-pozwólcie rozwijać pasje i zainteresowania,
-pomóżcie poznać specyfikę branż i zawodów,
-wyszukajcie ofertę szkół zgodną z zainteresowa-
niami.

Wybór szkoły 
a pandemia

Czas pandemii nie ułatwia wyboru szkoły. Zaplanowane giełdy zawodoznawcze, spotkania pro-
mocyjne, drzwi otwarte szkół nie odbyły się z przyczyn znanych nam wszystkim. Jak wobec 
zaistniałej sytuacji dokonać dobrego wyboru szkoły? Czym się sugerować? Kogo poradzić?

Zapraszam do zapoznania się z ofertą PCKZiU w Wałczu 
- szeroki wybór zawodów dla każdego.
Szczegółowe informacje: telefon: 67 349 41 02 
lub na stronie szkoły: pckziuwwalczu@gmail.com
ŻYCZĘ TYLKO TRAFNYCH WYBORÓW :)

Ewelina Ludwiczak doradca zawodowy 
w PCKZiU w Wałczu     

Tekst płatny
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Mąż przychodzi do domu znacznie 
wcześniej, niż zapowiadał. Raptem 
zauważa na balkonie na wpół roze-
branego mężczyznę. 
− Panie! Co pan tu robi i w ogóle, to 
jak pan się tu znalazł? 
− Yyy… Skakałem ze spadochronem, 
zniosło mnie i zaczepiłem o ten 
balkon. 
− A! To zapraszam do środka, napije-
my się kawy. 
− Ale co? Nie jest pan zdziwiony?! 
− Panie, nie takie rzeczy już widzia-
łem. W zeszłym tygodniu to nawet 
taki jeden geolog w naszej łazience 
ropy poszukiwał… 

Przyjęcie. Jeden z gości zanudza wła-
śnie poznanego lekarza niekończąca 
się opowieścią o stanie swojego 
zdrowia:
– A w dodatku, wie pan, jak już 
zdołam się położyć do łóżka, to kom-
pletnie nie mogę zasnąć! Dosłownie 
nic mi nie pomaga!
– A próbował pan rozmawiać sam ze 
sobą?!

Sesja, wyniki fatalne. Student pyta 
kolegę:
– Jak napisać ojcu, że znowu oblałem 
egzamin.
– Wiesz, napisz mu: „Już po egzami-
nie. U mnie nic nowego”.

Mocno starszy pan o lasce w pierw-
szych dniach nowego roku przychodzi 
na siłownię. Staje w progu. Podcho-
dzi trener:
– Szuka pan kogoś? W czym mogę 
panu pomóc?
– Proszę pana, ja postanowiłem 
zmienić moje życie. Na jakich urzą-
dzeniach powinienem stale ćwiczyć, 
by odzyskać powodzenie u kobiet?
– Hm, jest takie jedno urządzenie, 
które gwarantuje panu sukces: to 
bankomat!

REKLAMA

Funkcjonariusze z posterunku Państwo-
wej Straży Rybackiej w Wałczu złapali 
mężczyznę, który kłusował w biały dzień 
na jeziorze Raduń. - Mężczyzna rozsta-
wiał około godziny 17.00 pęczki hakowe, 
tak zwane pupy  - relacjonuje Piotr Lesz-
czyk, komendant posterunku PSR w Wał-
czu. - Został zatrzymany, gdy tylko dopły-
nął do brzegu. Był zdziwiony.
Kłusownikiem okazał się 60-kilkuletni 
mieszkaniec Strączna (gm. Wałcz). Spra-
wę przejęła policja.
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W drobny mak
4 czerwca około godziny 14 na drodze wojewódzkiej nr 177 w Hankach (gm. Mirosławiec) 20-letni kierowca BMW wjechał w budynek. Auto zo-
stało doszczętnie zniszczone, uszkodzony został także dom. Na szczęście nikomu nic się nie stało. Gdy patrzy się na zdjęcia samochodu, trudno 
uwierzyć, że także kierowca wyszedł z wypadku bez szwanku.

Jak informuje rzecznik praso-
wy Komendy Powiatowej Policji 
w Wałczu asp. Beata Budzyń, na 
prostym odcinku drogi, za łukiem, 
kierowca nie dostosował prędkości 
do warunków na drodze, nie opano-
wał samochodu i uderzył w dom, 
w którym przebywały 3 osoby. Na 
szczęście mieszkańcom nic się nie 
stało, choć budynek został uszko-
dzony. Powiatowy inspektor nadzo-
ru budowlanego w Wałczu Robert 
Sas zlecił wykonanie ekspertyzy 
technicznej dla uszkodzonego bu-
dynku i zakazał użytkowania jed-
nego z pomieszczeń. Poinformował 
nas, że widać spękania ścian, ale na 
ile mogą być one dla mieszkańców 
niebezpieczne, nie wiadomo, to 
wykaże już ekspertyza. 
Sprawca, 20-letni kierowca BMW, 
został odwieziony do szpitala, oka-
zało się jednak, że nie doznał żad-
nych obrażeń. Wstępne badania 
wykazały, że mógł prowadzić po-
jazd pod wpływem narkotyków. 

z

Suszył auto
Policjanci z wałeckiej drogówki zatrzymali 41-letniemu 
kierującemu prawo jazdy za przekroczenie dozwolonej 
prędkości o 91 km/h w terenie zabudowanym. Mężczy-
zna tłumaczył, że chciał wysuszyć auto, bo właśnie wy-
jechał z myjni.
Policjanci z Wydziału Ruchu Dro-
gowego pełniący służbę na terenie 
Wałcza zauważyli jadącą z dużą pręd-
kością ulicą Kołobrzeską osobową 
skodę. W miejscu, gdzie znak drogo-
wy wskazuje dopuszczalną prędkość 
pojazdu do 50 km, miernik pomiaru 
prędkości wskazywał przekroczenie 
prędkości o 91 km/godz.

Zatrzymany do kontroli drogowej 
41-letni kierowca tłumaczył popeł-
nione wykroczenie drogowe tym, iż 
właśnie umył auto i chce je szybko 
wysuszyć. Zachowanie kierowcy 
zakończyło się zatrzymaniem przez 
policjantów prawa jazdy. W takim 
wypadku grzywna wynosi od 400 do 
500 zł i 10 punktów karnych.
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Centrum Informacji 
Turystycznej 

czynne:
wtorek – piątek 

od godz. 10:00 – 17:00
sobota 

od godz. 09:00 – 16:00

Szczegółowe informacje odnośnie 
wszystkich imprez, zajęć, warsztatów 

oraz kółek zainteresowań 
będzie można uzyskać 

w Centrum Informacji Turystycznej  
i Kulturalnej (hol WCK) pod 

nr tel. 67 381 95 60 
lub na stronie internetowej 

www.wck.info.pl

Terminarz 
kina „Tęcza”

06-14.06.2020 r. godz. 16:00
Onward (Naprzód) 

06-11.06.2020 r. godz. 17:45
Kłamstewko 

06-11.06.2020 r. godz. 20:00
W lesie dziś nie zaśnie nikt 

12-14.06.2020 r. godz. 17:45
Sala samobójców - Hejter 

 
12-14.06.2020 r. godz. 20:00

Swingersi 

15-18.06.2020 r. godz. 17:45 
Swingersi 

15-18.06.2020 r. godz. 20:00
Sala samobójców - Hejter 

19-25.06.2020 r. godz. 17:45
Sonick- szybki jak błyskawica 

19-25.06.2020 r. godz. 20:00
 Małgosia i Jaś 

26-28.06.2020 r. godz. 17:45 
Eastern 

26-28.06.2020 r. godz. 20:00 
Gorący Temat 

29-02.07.2020 r. godz.17:45 
Eastern

29-02.07.2020 r. godz. 20:00 
Gorący Temat 

Kotki szukają 
kochających domów

Rodzeństwo (długowłosy to Kocurek), pozostałe dwie to kotki - mają 8 tygodni i są gotowe do pójścia do no-
wych domów. Korzystają z kuwet, jedzą stałe pokarmy, są odpchlone, odrobaczone, mają książeczki zdrowia, 
przed pójściem do nowych domów mogą zostać zaszczepione na koszt Stowarzyszenia Razem dla Zwierząt. 
Kontakt do pani, która się nimi opiekuje 667 490 555 lub przez Stowarzyszenie Razem dla Zwierząt - Mes-
senger lub 796 269 595.
Chłopcy nr 2 i 3 oraz dziewczynka nr 4 mają 8 tygodni, korzystają z kuwet, jedzą stałe pokarmy, są do ode-
brania w Próchnowie. Kontakt przez Stowarzyszenie Razem dla Zwierząt - Messenger lub 796 269 595.
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Na czym polega ta metoda wy-
bielania zębów?

Wiele lat badań i doświadczeń 
w dziedzinie wybielania zębów 
zaowocowało innowacyjną me-
todą stosowaną w gabinetach 
White&Beauty. Na zęby pacjen-
ta nakładany jest żel organicz-
ny, który poddaje się działaniu 
lampy. Dzięki intensywnemu 
niebieskiemu światłu o bar-
dzo dużej długości fali światła 
nawet do 530 nm, żel wnika 
w strukturę zęba i utlenia prze-
barwienia. Nie niszczy w żaden 
sposób przy tym szkliwa!

Jak długo trwa zabieg i jak dłu-
go utrzymuje się efekt?

Sam zabieg to 3 sesje naświe-
tlania zębów po 15 minut. Cała 
procedura zajmuje do półtorej 
godziny. Każdy zabieg poprze-
dzamy wywiadem z klientem, 
czy nie występują przeciwwska-
zania, sprawdzamy aktualny 
odcień zęba, aby potem porów-

nać go z odcieniem uzyskanym 
po wybielaniu. Dzięki temu 
każdy klient wie o ile wybieliły 
się jego zęby. Wizytę kończy-
my krótką rozmową na temat 
zaleceń po zabiegowych. Efekt 
w zależności od wybranej lam-
py utrzymuje się od 6 do 18 
miesięcy. Znaczenie mają rów-
nież nawyki żywieniowe. Pa-
pierosy, kawa, czerwone wino 
i inne produkty które mają 
dużo barwników w swoim skła-
dzie powoli przebarwiają zęby 
na nowo. 

Czy to bezpieczne dla szkliwa?
Tak, zabieg jest w pełni bez-
pieczny. Podczas wykonywania 
zabiegów stosujemy najlepsze, 
poparte certyfikatami, najbez-
pieczniejsze środki do wybiela-
nia zębów i innych zabiegów. 
Dające najlepsze efekty na 
rynku Europejskim i Amerykań-
skim.

Czy zabieg wybielania zębów 
jest bolesny?

Zabieg jest bezbolesny. Ból 
może jednak wystąpić, jeże-
li klient ma ubytki, pęknięcia 
na zębach, lub podrażnione 
dziąsła. 

Czy po zabiegu trzeba stoso-
wać się do jakichś specjalnych 
zaleceń? Na przykład nie pić 
kawy, wina, myć zęby specjal-
ną pastą?

Przez pierwsze 3 dni należy sto-
sować się do tak zwanej „białej 
diety”, czyli spożywać pokarmy, 
które w swym składzie posia-
dają jak najmniej barwników 
sztucznych, oraz naturalnych. 
Nie powinno się pić kawy, her-
baty i kolorowych napojów. 
Warto odpuścić papierosy. Kto 
wie, może te 3 dni będą do-
brym bodźcem, aby pożegnać 
się z tym nałogiem na zawsze. 
Jeżeli chodzi o pasty do zębów 
to polecamy te z górnej pół-

ki, które wzmacniają szkliwo 
i kompleksowo dbają o zęby. 
Zdecydowanie odradzamy pa-
sty wybielające, które mają wła-
ściwości ścierne. Przy dłuższym 
stosowaniu po prostu ścierają 
szkliwo. 

Jakie jeszcze usługi oferujecie?
Mamy w ofercie również re-
mineralizację, którą polecamy 
wykonać po zbiegu wybiela-
nia zębów. Remineralizacja to 
proces polegający na wbudo-
wywaniu odpowiednich mine-
rałów w ścianki szkliwa. Zabieg 
ten zabezpiecza zęby przed 
drobnoustrojami i kamieniem 
nazębnym oraz zmniejsza nad-
wrażliwość zębów. 

Ile kosztuje wybielanie w Whi-
te&Beauty?  

Lampa Beyond Premium kosz-
tuje 499 zł. Lampa Led 349 zł. 
W obu przypadkach wystarczy 
1 zabieg dla uzyskania efektu.
Lampa LED wybiela szkliwo, 
efekt utrzymuje się 6-9 mie-
sięcy, zęby wybielają się o 5-8 
odcieni, a przeznaczona jest 
dla osób, które chcą odświeżyć 
efekt wybielania albo przebar-
wień mają bardzo niewiele. 
Lampa PREMIUM wybiela szkli-
wo i zębinę, efekt utrzymuje się 
1-1,5 roku, zęby wybielą się na-
wet do 14 odcieni i zaleca się ją 
dla osób z dużymi przebarwie-
niami oraz te, które wybielają 
zęby po raz pierwszy.
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Kolejne zniszczone grodzisko
Miejski radny i nauczyciel historii Piotr Wojtanek odkrył drugie zniszczone w krótkim czasie grodzisko. Wygląda na to, że nieświadomi młodzi 
ludzie chcieli stworzyć na Bukowinie tor czy rampę do ekstremalnej jazdy jednośladem. Wcześniej podobną konstrukcję stworzono na grodzisku 
znajdującym się na półwyspie w Strącznie.

O zniszczeniach P. Wojtanek poinfor-
mował pisemnie KPP w Wałczu, Wo-
jewódzki Urząd Ochrony Zabytków 
w Szczecinie, wysłał również pisma 
do burmistrza Wałcza, Nadleśnictwa 
Wałcz i dyrektora Muzeum Ziemi 
Wałeckiej. 
- Zakładam, że twórcy tego toru nie 
byli świadomi niszczenia obiektu 

archeologicznego, ale fakt jest bez-
sprzeczny, grodzisko zostało zdewa-
stowane - rozkłada ręce P. Wojtanek. 
- Grodziska powinny zostać ozna-
czone, już złożyłem w tej sprawie 
interpelację. Warto szerzej poinfor-
mować mieszkańców Wałcza i nie 
tylko o istnieniu grodzisk na naszym 
terenie, a one przecież świadczą 

o najstarszych losach osadnictwa na 
naszych terenach i w Wałczu. I warto 
po pierwsze o nie dbać, ale również 
popularyzować wiedzę na ich temat. 
P. Wojtanek przypomina, że pierwsze 
badania tego terenu przeprowadził 
latem 1926 roku Sandt. Znalazł, jak 
określa, masę topornych szczątków 
garnków glinianych, ale bardzo ład-

nie przyozdobionych. Wykopaliska 
nie pokazały żadnych śladów palisa-
dy, nie można już ich rozpoznać. Na 
północnej i wschodniej stronie wał 
był wyższy, wskazują na to warstwy 
ziemi. Dostęp do wałów znajdował 
się na południowo-zachodniej stro-
nie. W 1959 r. badania powierzch-
niowe przeprowadził J. Kloskowski, 

a znalezione skorupy naczyń przeka-
zał do Koszalina. Następne sondażo-
we badania przeprowadzili archeolo-
dzy z Poznania. 
Podczas prac znaleziono trzy ułamki 
naczyń. Grodzisko datuje się na okres 
wczesnego średniowiecza. 

z, 
fot. P. Wojtanek
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Kolejna misja naszych strażaków
St. ogn. Dariusz Świercz i ogn. Sebastian Kolenda z Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wałczu wraz z innymi polskimi strażakami oraz 
pogranicznikami i policjantami wyruszyli 4 czerwca z pomocą dla Białorusi.

W związku z wystosowaną przez 
Białoruś prośbą o pomoc humanitar-
ną dotyczącą zagrożenia COVID-19 
i zaakceptowaną ofertą pomocy ze 
strony Rzeczpospolitej Polskiej de-
cyzją ministra spraw wewnętrznych 
i administracji została utworzona 
grupa ratownicza do udziału w akcji 
humanitarnej na terenie Białorusi. 
Wyjazd został zorganizowany przez 
kancelarię prezesa rady ministrów 
przy współpracy Ministerstwa Spraw 
Zagranicznych.
W konwoju bierze udział 47 pojaz-
dów, z czego 23 z PSP, 12 z Policji 
i 12 ze Straży Granicznej, z 96 funk-

cjonariuszami i pracownikami cywil-
nymi Państwowej Straży Pożarnej, 
Policji i Straży Granicznej.
Pomoc trafiła do Mińska i Grod-
na. Strażacy dostarczyli  maseczki 
medyczne (milion sztuk), maseczki 
ochronne (4 mln szt.), płyn dezyn-
fekujący (250 tys. litrów), fartuchy 
i kombinezony (50 tys. szt.), przyłbi-
ce (20 tys. szt.) oraz 30 respiratorów 
i 21 tys. opakowań leków.
Pomoc strony polskiej dla Białorusi 
odbywa się w ramach Mechanizmu 
Ochrony Ludności Unii Europejskiej.
Grupa ratownicza wróciła do Polski 6 
czerwca.

Przekonali niedoszłego samobójcę, 
że warto żyć

31-latek chciał popełnić samobójstwo skacząc z wiaduktu nad obwodnicą Wałcza. Był pijany.
Do zdarzenia doszło w miniony 
piątek (5 bm.) w godzinach popołu-
dniowych w okolicach Wałcza Dru-
giego. Na krawędzi wiaduktu stał 
mężczyzna, który groził, że z niego 
skoczy. 31-latek krzyczał przy tym, 
że jego życie nie ma sensu. Na miej-
sce przybył policyjny patrol. 
St. post. Dorota Cerazy i post. Piotr 
Gryglewicz (na zdjęciu) przekonali 
mieszkańca Wałcza, że nie ma ta-
kich problemów, których nie można 
rozwiązać i że warto żyć.  W trakcie 
negocjacji pod wiaduktem strażacy 
rozłożyli skokochron. Na miejscu 
byli też w gotowości ratownicy me-
dyczni. Do policjantów przyłączył 
się znajomy niedoszłego samobójcy, 
który pomógł w negocjacjach.
- Gdy mężczyzna zszedł z wiaduktu 
okazało się, że ma 2,9 promila alko-
holu we krwi - relacjonuje asp.  Be-
ata Budzyń z Komendy Powiatowej 
Policji w Wałczu. - 31-latek został 

umieszczony w izbie zatrzymań i po 
wytrzeźwieniu w rozmowie z dziel-
nicowym zapewnił, że zadba o swo-

je zdrowie. Mężczyzna przyznał też, 
że nie będzie już próbował popełnić 
samobójstwa i podejmie leczenie.

Jako ciekawostkę dodajmy, że st. 
post. Dorota Cerazy jest także… 
strażakiem. Należy do Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Golcach (gm. 
Wałcz).

mk
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Nie nauczyłem się bezczelności i kłamstwa
Z burmistrzem Wałcza Maciejem Żebrowskim o niezrealizowanych obietnicach wyborczych, pokrzyżowanych przez pandemię planach i o tym, czy 
uważa się za dobrego gospodarza rozmawia Marcin Koniecko.

Uważa się pan za dobrego burmistrza?
- Uważam się za burmistrza, który 
daje z siebie 200 procent dla miasta 
i jego mieszkańców. 

Jakoś tego nie widać.
- W 30-letniej historii samorządów ni-
gdy nie było tak trudnego roku jak ten 
i ciężko tu dopatrywać się winnych. 
Z problemami finansowymi borykają 
się wszystkie miasta i gminy w Polsce. 
Nawet te, które miały nadwyżki bu-
dżetowe, dziś nie mają lekko. W Wał-
czu sytuacja jest szczególnie trudna. 
Mieliśmy przez ostatnie lata budżet 
oszczędnościowy, bo był nastawiony 
na spłatę kredytów. Nie było też  do 
niego wielkich wpływów, podatki nie 
były ruszane od 13 lat. Zastałem wy-
żyłowany budżet do granic możliwo-
ści, a w tym roku obcięto dodatkowo 
milion złotych na funkcjonowanie 
urzędu. Tak naprawdę już nie mamy 
na czym oszczędzać, a w kwietniu na-
gle okazało się, że z PIT-u  z minister-
stwa dostaniemy 40 procent mniej. 
Mówimy o pieniądzach, które były już 
zaplanowane i przydzielone do reali-
zacji poszczególnych zadań. Czyli ko-
lejny milion złotych mniej. 

Dobry gospodarz powinien przewi-
dzieć, że w końcu mogą nastać trudne 
czasy…

- Nie sądzę, że ktokolwiek mógł w ogó-
le to przewidzieć. COVID 19 zasko-
czył nie tylko samorządy, ale również 
i wielu przedsiębiorców Duże i sta-
bilne firmy zwalniały pracowników, 
żeby przetrwać kryzys który pojawił 
się nagle i niespodziewanie. Założe-
nia z października zeszłego roku nijak 
się miały do tego, co było w styczniu, 
a to, co było w styczniu, nijak ma się 
do tego, co mamy dzisiaj. Pandemia 
mocno pokrzyżowała wszystkim pla-
ny. W kwietniu miał być ogłoszony 
nabór z NFOŚ. Byliśmy jedną z pię-
ciu gmin w kraju, które starają się 
o środki na pilotażowy program ko-
dów kreskowych i wagowy system 
naliczania odpadów w mieście. Koszt 
inwestycji to 10 mln zł, na którą mo-
żemy dostać 50 procent dotacji plus 
50 procent pożyczki, z której jeszcze 
może być umorzone 30 procent po 
kilku latach. Dzięki realizacji tego 
projektu problem śmieci w mieście 
mielibyśmy praktycznie rozwiązany. 
W tym miesiącu ten program ma być 
odwieszony.

Ktoś gdzieś już testuje ten system?
- W Ciechanowie już to działa. Efekty 
są obiecujące. W ciągu roku segre-

gacja odpadów wzrosła z 19 do 40 
procent. Odnotowano też znaczy spa-
dek produkowanych śmieci. Do tego 
Ciechanów ma swoją firmę wywożą-
cą śmieci i swoje składowisko. Tych 
elementów nam brakuje. Będziemy 
dążyć do robienia spółki (spotkanie 
w tej sprawie odbyło się w wałeckim 
ratuszu w miniony poniedziałek - dop. 
aut.). Mieszkańcy Ciechanowa produ-
kują 250 kg śmieci na osobę rocznie. 
Na wałczanina przypada teraz 380 
kg.

Czy pan burmistrz już się czegoś na-
uczył?

- Wielu rzeczy.

Jakich?
- Jak powinien dobrze i sprawnie 
funkcjonować urząd.

Inaczej zadam to samo pytanie. Czy 
Maciej Żebrowski jest dzisiaj lepszym 
burmistrzem niż 1,5 roku temu?

- Dużo lepszym.

Po czym to poznać?
- Po owocach go poznacie. Choć wa-
runki są mocno niesprzyjające. Nigdy 
nie byłem i nawet nie czułem się  raso-
wym politykiem. Najważniejsze było, 
jest i będzie dla mnie dobro Wałcza 
i jego mieszkańców. Chcę, żeby tu 
żyło się bardzo dobrze. Jeszcze tak nie 
jest, ale to jest proces, który się już 
rozpoczął. Będzie coraz lepiej. Zoba-
czy pan.

Oby. A czego się pan nie nauczył?
- Nie nauczyłem się bezczelności 
i kłamstwa.

Jak przebiega realizacja pana obiet-
nic wyborczych?

- Przypomnę harmonogram mo-
ich działań, który wygląda bardzo 
prosto: pierwszy rok wyprostować 
urząd; drugi rok (aktualny) napra-
wić funkcjonowanie miejskich spółek;  
Kolejne lata to dopiero realizacja na-
szych planów, choć i tak uważam że 

udało nam się zrobić całkiem sporo.

Na razie jest pan kojarzony z podwyż-
kami cen za wodę i śmieci.

- Szkoda, że pan to tak postrzega. Bo 
akurat na te dwa elementy jak na ra-
zie miałem znikomy wpływ. Ale to się 
zmieni.

Ale w kampanii, przecież pan mówił, 
że obniży koszty życia mieszkańców 
Wałcza. I co?

- I tak się będzie działo. Na tę chwi-
lę to pochodna poprzednich rządów. 
Cena za śmieci nie wzrośnie do końca 
roku i nie wiem co by musiało się stać, 
żeby jeszcze wzrosła. W lutym propo-
nowałem wprowadzić stawkę 30 zł 
niezależnie od przetargu i taką cenę 
moglibyśmy utrzymać do końca roku. 
Radni byli na nie i musiałem ścią-
gnąć to z porządku obrad. A w maju 
nie było już szans, żeby utrzymać tę 
stawkę.  
Co do wody, to ceny można obniżyć, 
gdy będzie nowy  regulamin. Dotych-
czasowy harmonogram podwyżek był 
uchwalany 3 lata temu. Wszyscy go 
znali i mieli pełną świadomość tych 
zmian. Aby obniżyć cenę wody zgod-
nie z prawem należałoby dokonać do-
płaty z budżetu do spółki a jaka jest 
sytuacja naszego budżetu to już mó-
wiłem. Mimo to obietnicy dotrzymam.

Czyli kiedy?
- Już niedługo. Aktualny regulamin 
już się powoli kończy i będzie powsta-
wał nowy. Ceny za ciepło też mogą 
być mniejsze. Choć raczej wybierze-
my odejście od systemu węglowego 
na rzecz zdrowszego i czystszego 
źródła. Wszystko da się zrobić tylko 
wymaga to czasu. Zakładam tańsze 
ciepło i wodę. Ze śmieciami będzie 
trudniej, ale ostro powalczę.

Pożyjemy, zobaczymy. Do tematu 
wrócimy za rok. Co udało się panu 
do tej pory zrobić pozytywnego dla 
miasta i jego mieszkańców? Proszę 
się nie ograniczać. Mam zarezerwo-
wane w gazecie dużo miejsca na ten 
wywiad.

- Na ten moment realizujemy inwesty-
cje zaspokajające bieżące potrzeby 
naszych mieszkańców. TBS buduje 48 
mieszkań przy Al. Zdobywców Wału 
Pomorskiego. Większość z nich już 
została sprzedana. Udało się również 
pozyskać dotację na kino, która była 
dosłownie wyjeżdżona u marszałka; 
wymieniono na nowe kładki wokół 
ścieżki Radunia. Środki na termomo-

dernizację, to ponad 1,5 mln zł złotych 
które trafią bezpośrednio do naszych 
mieszkańców. Rozkręciliśmy razem 
z WCK sezon letni. Tego dotychczas 
nie było. Mnogość imprez w mieście 
była imponująca, co tydzień coś się 
działo. 
Pozyskaliśmy z Ministerstwa Spor-
tu środki dla MOSiR-u na program 
walki z nadwagą, to ćwierć miliona 
złotych, za które spora grupa miesz-
kańców otrzyma jakże ważną pomoc 
w walce z narastającym problem na-
szego społeczeństwa. Pozyskaliśmy 
97 komputerów dla szkół, na wsparcie 
nauczania zdalnego. Poszerzyliśmy 
współpracę z miastami partnerskimi, 
stworzyliśmy most transgraniczny 
Korzec-Wałcz-Bad Essen. Uruchomi-
liśmy Stowarzyszenie Wał Pomorski, 
czego większe efekty będzie widać 
już w kolejnych latach, ale to już się 
dzieje. To także otwarcie urzędu na 
kontakt bezpośredni z mieszkańcem. 
Jestem dla nich i z nimi. Cały czas, 
czy to na LIVE czy na FB czy komu-
nikatorze. Ten kontakt jest i proszę mi 
wierzyć, że bardzo dużo mieszkańców 
z tego korzysta. Za chwilę też wystar-
tuje platforma BOK, aby za pośred-
nictwem ePUAP można było załatwić 
każdą sprawę, każdą opłatę.
Muszę podkreślić, że to naprawdę był 
czas budowania zespołu i poznawania 
się, a teraz czas na wdrażania.

To co w tych najbliższych planach?
W trakcie robót: strefy parkingowe; 
mała obwodnica; kino; nowa pro-
menada nad Jeziorem Zamkowym; 
powiększona plaża i nowa na Dolnym 
Mieście; dwie strefy dla kamperów 
(jedna na półwyspie w Strącznie, 
druga przy ul. Bydgoskiej); pole na-
miotowe na MOSiR-ze; remonty PPP 
w tym remont dróg na Chrząstkowie; 
pozyskiwanie środków z Funduszów 
Norweskich na projekt Zielone Miasto 
Wałcz; będziemy też aplikować o środ-
ki na ładowarki elektryczne, ścieżki 
rowerowe, stacje rowerowe; w kwiet-
niu złożyliśmy wniosek na fotowolta-
ikę na wszystkie obiekty użyteczności 
publicznej (także przedszkola i szko-
ły); uzbrojenie nowej strefy i zrobienie 
dużego remontu w okolicach „Cyrku” 
i Zaułka Chełmińskiego, co zapocząt-
kuje pierwszy odcinek małej obwod-
nicy wałeckiej, czyli łącznik ulic Cia-
snej i Wojska Polskiego; od roku - gdy 
trwa kampania informacyjna (Ś)mieć 
naturę - obserwujemy zahamowanie 
produkowanych śmieci w Wałczu. To 
się dzieje teraz. 

Skąd pan na to weźmie pieniądze, 
skoro budżet taki „oszczędnościowo 
wyżyłowany”?

- Jaki będzie budżet, dowiemy się na 
koniec roku. Być może będzie koniecz-
ne zaciągnięcie pożyczki lub kredytu 
inwestycyjnego, ale jedno jest pewne: 
miasto musi się rozwijać. 

Opozycyjni radni i niektórzy lokalni 
aktywiści nie pozostawiają na panu 
suchej nitki. Jak to jest być chłopcem 

do bicia?
- Wsłuchuję się w konstruktywną 
krytykę. Pieniactwo i politykierstwo 
ignoruję.

Długo jeszcze będzie się kręcić kadro-
wa ruletka?

- Cały czas. Jedni odchodzą, drudzy 
przychodzą, jedni się zwalniają, inni 
zmieniają stanowiska, jeszcze inni 
chcą, a nawet pragną tu przyjść do 
pracy. Jest jak w każdej firmie. Warto 
wiedzieć, że w Urzędzie pracuje około 
100 osób. Naciski też nie ustają kogo 
zwolnić lub kogo przyjąć, jednak wo-
bec siebie jestem fair, nie ulegam na-
ciskom a w lustro mogę spojrzeć bez 
obaw. Oczywiście nie ze wszystkich 
swoich wcześniejszych decyzji jestem 
zadowolony. Ale zespół w Urzędzie to 
naprawdę zgrana drużyna i pomimo 
wielu trudności stająca na wysokości 
zadania. Mogę śmiało powiedzieć że 
mam świetny zespół który jest w stanie 
podołać najtrudniejszym zadaniom.

Co z remontem naszego kina?
- Udało się nam zdobyć 4-milionową 
dotację, czyli blisko 80 procent warto-
ści inwestycji. U mnie na biurku leży 
umowa do podpisania. W budżecie 
trzeba zabezpieczyć na przyszły rok 
ok. 3 mln zł. Nasz realny wydatek to 
1,5 mln zł. Może jeszcze udałoby się 
trochę zjechać z tej  ceny. Jeszcze sta-
ramy się pozyskać dodatkowe fundu-
sze z WIOŚ-u na termomodernizację 
i naprawę dachu. Możemy jeszcze 
dostać coś z PEFRON-u. W tę środę 
mamy spotkanie z radnymi.

Jeżeli będzie opór ze strony radnych, 
to co wtedy?

- Nie wierzę, żeby radni nie chcieli 
remontu kina, a tego i tak nie unik-
niemy. Remont musi się odbyć choćby 
ze względu na przepisy przeciwpoża-
rowe. Jednak wówczas  będziemy to 
musieli zrobić w węższym zakresie 
i bez środków zewnętrznych, które 
mamy teraz przyznane i które możemy 
wykorzystać.

A jak się zgodzą?
- Kino będzie nie do poznania. Pięk-
niejsze niż wszystkie multipleksy 
razem wzięte. Nadmienię, że obcho-
dzimy w tym roku 75-lecie naszego 
„Tęczy” i uzupełnię, że pani Celinka 
jest najdłużej pracującym pracowni-
kiem kinematografii w Polsce.

Z czego jest pan najbardziej zadowo-
lony a z czego nie od początku kaden-
cji?

- Przez to, że jestem krytycznie do 
siebie nastawiony, to odpowiem, że 
nigdy nie jestem z siebie do koń-
ca zadowolony. Zadowolony je-
stem chyba najbardziej z doboru 
współpracowników no i z dotacji 
na kino, czy termomodernizację. 
Niezadowolony natomiast jestem 
ze swojej koalicji. W zasadzie jej 
już nie ma.

To trzeba zbudować nową. Dziękuję 
za rozmowę.
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Umorzenie pożyczki bez wniosku
Dzisiaj o planowanej zmianie dotyczącej pożyczek dla mikroprzedsiębiorców. Niedawno w artykule mowa była właśnie o pożyczkach, które 
mogą zostać umorzone po złożeniu stosownego wniosku w odpowiednim terminie. Dla uproszczenia w działaniu przedsiębiorców planowane 
są w tym zakresie zmiany.

Przypomnijmy
Mikroprzedsiębiorcy (zatrudniający do 9 
osób) oraz przedsiębiorcy niezatrudniają-
cy pracowników mogą starać się o środki 
z Funduszu Pracy, które przyznawane są 
przez starostów (powiatowe urzędy pra-
cy). Wnioski można składać osobiście do 
specjalnych skrzynek, za pośrednictwem 

poczty oraz elektronicznie za pośrednic-
twem portalu praca.gov.pl. Rejestrowanie 
wniosku przez Internet jest możliwe dla 
wszystkich, którzy posiadają profil zaufa-
ny, do którego wystarczy posiadanie ra-
chunku bankowego (logowanie odbywa 
przez stronę banku).
Sam wniosek o udzielnie pożyczki jest 

prosty do uzupełnienia. Na stronie inter-
netowej www.praca.gov.pl oraz na stro-
nach urzędów pracy znajdziemy również 
wszystkie niezbędne załączniki, które na-
leży wypełnić i przesłać wraz z wnioskiem. 
W przypadku jakichkolwiek wątpliwości 
możemy zawsze zwrócić się z zapytaniem 
telefonicznym do najbliższego urzędu pra-
cy.

Planowana zmiana
Ustawą z dnia 4 czerwca 2020 r. o dopła-
tach do oprocentowania kredytów ban-
kowych udzielanych na zapewnienie 
płynności finansowej przedsiębiorcom do-
tkniętym skutkami COVID-19 planowana 
jest zmiana m. in. art. 15 zzd ustawy z dnia 
2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiąza-
niach związanych z zapobieganiem, prze-
ciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, in-
nych chorób zakaźnych oraz wywołanych 
nimi sytuacji kryzysowych. Planowana za-
miana jest elementem tzw. Tarczy antykry-
zysowej 4.0. Chociaż przepisy są dopiero 
na etapie uchwalania, to trudno zakładać, 
aby tego rodzaju uproszczenia nie zostały 
przyjętę. Ustawa w chwili obecnej została 
skierowana do Senatu.
Planowana zmiana dotyczy możliwości 

umorzenia pożyczki bez konieczności 
składania dodatkowo wniosku. Pożyczka 
wraz z odsetkami po zmianie przepisów 
ma podlega umorzeniu, pod warunkiem, 
że mikroprzedsiębiorca będzie prowadził 
działalność gospodarczą przez okres 3 
miesięcy od dnia udzielenia pożyczki. 
Zmianę należy ocenić pozytywnie ponie-
waż upraszcza ona sposób umorzenia 
pożyczki przewidując proste i zrozumiałe 
zasady w tym zakresie.

Środki bez egzekucji
Kolejna zmiana korzystna dla przedsię-
biorców dotyczy możliwości egzekucji 
środków przekazanych pożyczką- obecnie 
nie ma regulacji w tym zakresie. Planowa-
na zmiana przepisów zakłada, że środki 
pochodzące z pożyczki nie podlegają egze-
kucji sądowej ani administracyjnej. Środki 
te, w razie ich przekazania na rachunek 
bankowy, rachunek oszczędnościowy, 
rachunek oszczędnościowo-rozliczenio-
wy oraz rachunek terminowych lokat 
oszczędnościowych, są wolne od zajęcia 
na podstawie sądowego lub administra-
cyjnego tytułu wykonawczego.

radca prawny Piotr Machyński
machynski.kancelaria@gmail.com

REKLAMA
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STAROSTA WAŁECKI
ogłasza I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości Skarbu 
Państwa z zasobu nieruchomości Skarbu Państwa.

oznaczenie według księgi wieczystej: KO1W/00041614/0
oznaczenie według katastru nierucho-
mości:

Działka nr 2707/3 o powierzchni 0,1388 ha, sklasyfikowana jako zurbanizowane tereny niezabudowane lub w trakcie zabudowy (Bp), położona w obrębie 
0001-Miasto Wałcz przy ul. Chopina. Własność Skarbu Państwa– zasób nieruchomości Skarbu Państwa, którym gospodaruje Starosta Wałecki.

opis nieruchomości:

Nieruchomość usytuowana przy drodze publicznej gminnej, niezagospodarowana, częściowo porośnięta zadrzewieniami owocowymi i zakrzewieniami.  
Kształt działki zbliżony do prostokąta. Sąsiedztwo zabudowań mieszkaniowych jednorodzinnych, budynku administracyjnego i linii kolejowej. Ogrodzenie od 
strony wschodniej nie stanowi granicy nieruchomości z działką nr 2706. Faktyczny przebieg granicy znajduje się w odległości ok 2,5 m w kierunku wschodnim 
od istniejącego ogrodzenia.

przeznaczenie nieruchomości: Brak aktualnego planu zagospodarowania przestrzennego. W Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Wałcz – tereny 
zabudowy usługowej. Teren nie jest objęty Gminnym Programem. Rewitalizacji. Dla nieruchomości nie wydano decyzji o warunkach zabudowy.

cena wywoławcza nieruchomości 97 000,00 zł
obciążenia i zobowiązania brak
wadium w formie pieniężnej w wysokości 10 % ceny wywoławczej tj. 9700,00 zł.
miejsce i data przetargu Przetarg odbędzie się w dniu 28 lipca 2020 r. o godz. 10:00 w budynku Starostwa Powiatowego w Wałczu przy ul. Dąbrowskiego nr 17, w sali narad.

Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłacenie wadium na konto Powiatu Wałeckiego w Wałczu: PKO Bank Polski S.A. Nr 81 1020 2847 0000 1102 0063 5847 w takim terminie, 
aby najpóźniej w dniu 24 lipca 2020 r. wadium znalazło się na w/w koncie.
W przetargu mogą brać udział osoby fizyczne, osoby  prawne lub jednostki nieposiadające osobowości prawnej, jeżeli spełnią powyższy warunek. Dowód wniesienia wadium wraz z do-
wodem tożsamości (osoby fizyczne) oraz aktualny odpis z KRS nie starszy niż jeden miesiąc (dla osób prawnych i jednostek nie posiadających osobowości prawnej) podlega przedłożeniu 
komisji przetargowej przed otwarciem przetargu. W przypadku, gdy w/w osoby działają przez pełnomocników, pełnomocnicy zobowiązani są przedłożyć pełnomocnictwo z podpisem 
notarialnie potwierdzonym do przystąpienia do przetargu na przedmiotową nieruchomość. Nieprzedłożenie powyższych dokumentów będzie skutkowało niedopuszczeniem do przetargu.
Wpłacone wadium zostanie zaliczone na poczet ceny sprzedaży uczestnikowi, który przetarg wygrał. Osobom, które przetarg przegrały wadium zostanie zwrócone niezwłocznie po odwo-
łaniu lub zamknięciu przetargu nie później jednak niż przed upływem 3 dni od dnia odwołania, zamknięcia, unieważnienia lub zakończenia przetargu wynikiem negatywnym. Wadium ulega 
przepadkowi w razie uchylenia się uczestnika, który przetarg wygrał od zawarcia umowy. 
Osoby, którym przysługuje prawo do rekompensaty z tytułu pozostawienia nieruchomości poza obecnymi granicami Rzeczypospolitej Polskiej w wyniku wypędzenia z byłego terytorium 
Rzeczypospolitej Polskiej lub jego opuszczenia w związku z wojną rozpoczętą w 1939 r., zwalnia się z obowiązku wniesienia wadium w wyznaczonym w ogłoszeniu o przetargu terminie, 
jeżeli zgłoszą do dnia 22 lipca 2020 r. uczestnictwo w przetargu, przedstawią oryginał zaświadczenia lub decyzji potwierdzającej prawo do zaliczenia wartości nieruchomości pozostawio-
nych poza obecnymi granicami państwa polskiego oraz złożą pisemne zobowiązanie do uiszczenia kwoty równej wysokości wadium ustalonego w razie uchylenia się od zawarcia umowy.
Starosta Wałecki zastrzega sobie prawo odwołania przetargu z ważnego powodu, niezwłocznie podając informację o odwołaniu przetargu oraz powód odwołania przetargu do publicznej 
wiadomości. Dodatkowe informacje można uzyskać w Starostwie Powiatowym w Wałczu przy ul. Okulickiego 15, pokój nr 11 (tel. 387-25-40  poniedziałek-piątek w godzinach 730 – 1500).

REKLAMA



15Środa, 10 czerwca 2020

Pięściarze już trenują
Wałeccy bokserzy wrócili do treningów i nie marnując czasu rozpoczęli szlifowanie formy. W treningach biorą udział zawodnicy i zawodniczki 
z okolicznych klubów.

Młodzi wałeccy pięściarze i pięściarki 
KS Korona z powodu epidemii byli 
zmuszeni zawiesić rękawice na przy-
słowiowym kołku. Teraz pracują ze 
zdwojoną mocą, aby nadrobić zale-
głości. Pomagają im w tym zawodnicy 
z okolicznych klubów którzy uczest-
niczą we wspólnych treningach i pod-

czas walk sparingowych.
- Nie da się ukryć, że nic nie zastąpi 
takiej formy przygotowań - mówią tre-
nerzy i działacze KS Korona Łukasz 
i Zbigniew Butryńscy. - Jak dotąd spo-
tykaliśmy się podczas sparingów mię-
dzyklubowych z największym klubem 
w Polsce Skorpionem Szczecin. By-

liśmy w Karlinie, Gorzowie czy Cie-
chocinku. W ostatnich dniach odwie-
dzali nas młodzi pięściarze i pięściarki 
Fight Clubu Koszalin czy Spartakusa 
Szczecin. Jak widać mocno pracuje-
my czekając na oficjalne informacje 
Ministerstwa Sportu dotyczące zgody 
na organizację zawodów. Nie możemy 

czekać bezczynnie i trenować tylko 
we własnym gronie, bo to nie zapew-
ni nam optymalnego przygotowania. 
A przed nami zapowiadające się pra-
cowicie drugie półrocze. Chcemy przy 
okazji podziękować za wsparcie Urzę-
dowi Miasta, Starostwu, firmie Victo-
ria Cymes, za wsparcie naszego klubu 

i naszej młodzieży.
Wałeccy pięściarze zapraszają mło-
dzież do czynnego uczestnictwa 
w treningach szermierki na pieści do 
sali przy ul. Bydgoskiej 52 (dawne II 
Liceum Ogólnokształcące) w ponie-
działki, środy i piątki o godzinie 18.00.

Oprac.p

Będzie zmiana prezesa?
Podczas konferencji prasowej 9 czerwca burmistrz Maciej Żebrowski mówił m.in. o podwyżkach cen za wodę i śmieci, pomyśle na walkę z miej-
skimi absurdami, stworzeniu punktu wymiany zużytego sprzętu RTV i AGD, stopniu zaawansowania miejskich inwestycji, pomysłach na obniże-
nie kosztów odbioru i zagospodarowania odpadów oraz kondycji miejskiego budżetu. Na pytanie o zmianę prezesa Zakładu Komunikacji Miejskiej 
nie odpowiedział wprost, czy są więc planowane roszady?

M. Żebrowski zaczął od wyjaśnienia, 
dlaczego cena za śmieci jest tak wyso-
ka (po podwyżce 35 zł od osoby za od-
pady zbierane w sposób selektywny). 
Przypomnijmy, miasto ogłosiło prze-
targ, właściwie kilka, w końcu zo-
stała wybrana najtańsza oferta firmy 
wywozowej, cena została ustalona po 
podzieleniu sumy z przetargu przez 
liczbę mieszkańców. Nowa cena mia-
ła obowiązywać od lutego i wynosi-
ła 30 zł. Radni stawki nie uchwalili, 
jednak system musiał się bilansować. 
A ponieważ mieszkańcy przez kilka 
miesięcy tego roku płacili nie 30 a 20 
zł, stawka zaproponowana w maju 
była już wyższa i wynosiła 35 zł. Rad-
ni zdecydowali się w końcu uchwałę 
przyjąć. 
- Porównywanie naszego miasta do 
gminy wiejskiej Wałcz nie ma więk-
szego sensu, ponieważ dominuje tam 
zabudowa jednorodzinna, dlatego 
łatwiej skontrolować sposób segre-
gacji i daje to możliwość obniżenia 
cen przez kompostowanie. W Wałczu 
mamy tysiąc ton odpadów bio rocznie 
- mówił M. Żebrowski. - Jeśli się oka-
że, że wyprodukujemy mniej śmieci 
niż to wynika z naszych wyliczeń, 

stawka będzie mogła być obniżona, 
niestety z roku na rok tych śmieci 
przybywa, stąd mój apel o zminima-
lizowanie ilości odpadów i wdrożenie 
w życie idei zero waste. 
Później M. Żebrowski mówił o pod-
wyżce cen za wodę i odprowadzenie 
ścieków. Woda zdrożała o 2 procent, 
ścieki o 1,2. Burmistrz mówił, że pod-
wyżka jest niższa niż inflacja i nie 
powinna być dokuczliwa. Powiedział, 
że harmonogram podwyżek został 
uchwalony na 3 lata w 2018 roku. 
Przyznał, że w kampanii wyborczej 
obiecywał zmniejszenie kosztów ży-
cia mieszkańców i podwyżka choć 
niewielka nijak się ma do tych obiet-
nic. Przyznał, że brał pod uwagę do-
płacenie mieszkańcom tej kwoty, jed-
nak sytuacja (rosnące koszty oświaty, 
pandemia koronawirusa, niższe wpły-
wy z podatków) go zaskoczyła i unie-
możliwiła realizację tych planów.
Burmistrz omówił stopień realizacji 
miejskich inwestycji (m.in. budowa 
bloków TBS przy Zdobywców Wału 
Pomorskiego, remont ulicy i osiedla 
Morzyce) i zaznaczył, że na większe 
inwestycje nie będzie można liczyć 
w najbliższym czasie, dlatego posta-

nowił realizować drobne projekty, 
które ułatwią mieszkańcom codzienne 
funkcjonowanie. Poprosił mieszkań-
ców, żeby zgłaszali swoje pomysły. 
Do urzędu można dzwonić lub pisać, 
choćby na portalu społecznościowym 
i zgłaszać absurdy architektoniczne. 
Kolejnym pomysłem jest stworzenie 
punktu wymiany sprzętu RTV, AGD 
lub mebli, których już nie używamy 
i z których będą mogli jeszcze skorzy-
stać inni. Ma zacząć działać na terenie 
PSZOK-u od lipca, teraz tworzony jest 
regulamin działania takiego punktu. 
Burmistrz opowiedział także o spo-
tkaniu, które odbyło się 8 czerwca 
w urzędzie i które dotyczyło pomy-
słów na obniżenie ceny odpadów. 
Wzięli w nim udział burmistrz Miro-
sławca Piotr Pawlik, burmistrz Człopy 
Jerzy Bekker, Tuczna Krzysztof Hara, 
wójt gminy Wałcz Jan Matuszewski, 
burmistrz Trzcianki Krzysztof Jawor-
ski i wójt gminy Szydłowo Tobiasz 
Wiesiołek. 
- Mniejszy lub większy problem 
ze śmieciami występuje w każdej 
z gmin, ale wszyscy uczestnicy wyra-
zili chęć wspólnego działania. Głów-
nym problemem nie jest odbiór, lecz 

składowanie odpadów, żadna z gmin, 
której przedstawiciele wzięli udział 
w spotkaniu, nie ma na swoim terenie 
składowiska, które nie byłoby skła-
dowiskiem prywatnym. Będziemy 
składać wniosek o utworzenie skła-
dowiska dla gmin zainteresowanych 
wspólnym projektem, szukamy loka-
lizacji. Mamy dwie działki, na któ-
rych składowisko mogłoby powstać, 
w innej gminie też są jakieś możli-
wości, ale nie ukrywam, że chciał-
bym, żeby znalazło się ono na terenie 
gminy miejskiej Wałcz, ponieważ do 
miejskiego budżetu wpłynie opłata 
marszałkowska. Na pewno będziemy 
składać wniosek o stworzenie skła-
dowiska - mówił M. Żebrowski. - To 
jest jednak zadanie, którego realiza-
cja potrwa kilka lat. Pomysłem na te-
raz jest stworzenie czegoś w rodzaju 
grupy zakupowej i znalezienia firmy, 
która odbierze od nas śmieci i je taniej 
zagospodaruje. Również i ten pomysł 
spotkał się z zainteresowaniem człon-
ków spotkania. 
W dalszej części jeden z dziennikarzy 
zapytał, czy zmieni się prezes ZKM. 
Burmistrz odpowiedział dość enigma-
tycznie, że póki co ZKM ma prezesa 

i że ewentualne zmiany będą mogły 
być wprowadzone po walnym zgro-
madzeniu, na którym będzie oceniana 
praca prezesa Macieja Szymczaka. 
Burmistrz szybko uciął temat, jednak 
wydaje się, że coś rzeczywiście jest na 
rzeczy. Być może chęć zmiany preze-
sa ma związek z tym, że gmina wiej-
ska Wałcz zerwała umowę z ZKM. 
Wójt Jan Matuszewski na ostatniej 
sesji nie ukrywał, że współpraca 
z miejskim przewoźnikiem nie była 
dla niego zadowalająca, bo spółka jest 
mało elastyczna. Do tematu będziemy 
wracać. 
W dalszej części burmistrz odpowia-
dał na pytania dotyczące wypłaty 
dywidend w wysokości 500 tys. zł 
z Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
oraz Zakładu Energetyki Cieplnej. 
Burmistrz mówił, że zmusiła go do 
tego trudna sytuacja finansowa, w któ-
rej znalazło się miasto. W przypadku 
ZWiK zysk jest generowany nie przez 
sprzedaż wody, ale głównie świadczo-
ne przez spółkę usługi. Wypłata dywi-
dendy do budżetu miasta spowoduje 
zmniejszenie liczby wykonywanych 
przez ZWiK inwestycji. 
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